
Hejsan alla fiberintressenter! 

IP‐Onlys inledde sin aktiva marknadsföring strax före jul för bindande avtal genom att skicka ut kompletterande 
informationsmaterial till fastighetsägarnas mantalsskrivningsadress. Detta var betydligt tidigare jämfört med 
ursprungliga förväntningar och har sedan följts upp med personliga försäljnings‐ och informationsbesök direkt efter 
nyår och som nu börjar närma sig sitt slut. Den 31 januari är sista datum för avtalstecknande till offererade 
priser.Därefter tar man ut en extra administrativ kostnad enligt uppgift på 995 kronor för täckande av tillkommande 
omplaneringskostnader med underentreprenörerna. 

Beslutar man sig däremot för ansluta sig till fibernätet efter den samordnade grävningen och installationen kommer 
kostnaden att dubbleras till ca 25‐30.00 kronor beroende på avståndet mellan fastigheten och den närmsta 
anslutningsstationen. 

Med risk för att upprepning vill jag ändå passa på att ange några skäl till varför man redan nu seriöst bör överväga en 
anslutning: 

       Med fiber får man hög och stabil anslutning avseende såväl hastighet som volym oberoende av antalet 
samtidiga användare i trakten. Detta är en betydande förbättring jämfört med ADSL (via telefonledningens 
koppartråd) och Mobilt bredband; 

       Man skall nog ej heller ha för höga förväntningar på framtida satsningar och underhåll av den redan idag 
föråldrade tekniken baserad på koppartråd till fast telefoni, TV och internet (ADSL). Med successivt minskat antal 
användare kommer vi också att se nya och fördyrande prissättningsmodeller för att ”tvinga” över kvarvarande 
kunder. Telia har redan påbörjat en sådan strategi med förhöjd månadsavgift för fast telefoni via koppartråd; 

       Även för de i Vitemölla som periodvis kan få 4G‐anslutning till sin mobiltelefon räcker inte denna teknik 
avseende hastighet, stabilitet samt inte minst volym till de behov som redan idag finns för permanent 
hemmabrukoch än mindre till de funktioner som mycket snart väntar runt hörnet. Operatörerna av mobila bredband 
också kraftigt ändrat sina prissättningsmodeller under de gångna två åren från s k ”fri surf”, till volymbegränsad surf 
per månad uppgående till  1GB, 2GB, 3GB, 4GB, 8GB, etc och där kostnaden blir extremt dyr från 4 – 5GB/månad. För 
kompletterande surf ”on the go” så räcker det fullt ut med 1 – 2G per månad för de flesta användare, men för 
permanent hemmabruk med nya funktioner kopplat till IP‐telefoni, TV, internet, filmnedladdningar, larm med 
videoövervakning eller andra smarta hemfunktioner räcker vare sig stabiliteten, volymen eller driftssäkerheten via 
mobilt bredband; 

       Den fasta kostnaden för telefoni och internet i den mån man redan har ADSL (som ej kan erbjudas till nya 
anslutningar i Vitemölla/Kivik beroende på kapacitetsbegränsningar i utrustningen) ligger på ca 450 kronor/månad 
jämfört med den högre och säkrare hastighet som du får via fiber för ca 200 kronor/månad; 

       Även om prisskillnaden ännu inte är så stor på just TV‐fronten så finns där en skillnad på ca 50 kr/månad 
för motsvarande programpaket samt möjlighet till ett mer flexibelt och interaktivt utnyttjande. Med fiber blir vi 
dessutom av med alla förfulande paraboler och andra antenner på taken. I framtiden räknar man med att det inte 
kommer att finnas något ”tablåbaserat” TV utbud, utan att tittaren själv väljer när och vilka program man vill titta 
på.Med minskat antal användare kommer TV via  ADSL och paraboler kommer mycket snart att också prisas ut till 
förmån för fiberbaserade lösningar; 

       Kommuner och landsting jobbar redan febrilt på nya kostnadseffektiva lösningar för den framtida 
samhällsservicen inom skola, hälsovård, hemtjänst mm, vilka alla kommer att ställa krav på direkt 
fiberkommunikation. Av säkerhets‐ och integritetsskäl kommer detta inte att ske via internet utan begränsat till 
kommunens eller landstingets fibernätverk. Detta är en av anledningarna till att regering och riksdag har lagt så hög 
ambitionsnivå för uppbyggnaden av denna infrastruktur. Simrishamns kommun har t ex anslutit sig till 
framtidsprojektet ”Smart Fiberstad” som ett led i förbättrad och mer kostnadseffektiv service till kommuninvånarna; 

       Den enskilda konsumenten får ökad tillgång till information till betydligt lägre kostnader som ger snabb 
återbetalning på den gjorda investeringen, och till sist 



       Inga fasta månadskostnader tillkommer för fiberanslutningen utan löpande månadskostnader beror helt 
på det serviceutbud som man fritt och flexibelt själv väljer, då det är ett öppet nät med stora individuella 
valmöjligheter och avtalslängder. För internet kan man dessutom ”köpa” anslutning per dag, vecka, månad eller 
genom traditionellt årsabonnemang. 

En glädjande nyhet i just serviceutbudet finner ni via denna 
länk: http://simrishamnstadsnat.se/texter/read.php?id=228373 

En kort uppdatering av dagsläget: 

       Vi har just nu 54 konfirmerade avtal motsvarande knappt 32%, vilket känns lite lågt jämfört med våra 
grannbyar som Kivik, Baskemölla, Vik, S:t Olof, m fl som alla ligger klart över 70%. Även om det varit en 
kortförsäljningsperiod och på en något olycklig tidpunkt så känns vår utveckling något lågt jämfört med de ca 100 
icke bindande intresseanmälningar som vi tidigare har fått. Vi har dock ett stort antal fastighetsägare som 
fortfarande seriöst överväger anslutning och som förhoppningsvis tar sitt beslut under veckan som kommer och 
därmed undviker onödiga extra kostnader; 

       Trots att vi inte nått den magiska gränsen på minst 40‐45%, så har jag lyckats förmå IP‐Only att sätta 
uppsina skyltar i syfte att stödja informationsspridningen till de som av olika anledningar kan ha missat den utsända 
informationen; 

       Både kommunens bredbandssamordnare och ett antal personer inom IP‐Only är förvånade över att vi i 
Vitemölla lyckats komma upp som samhälle nummer Ett i prioritet för installation direkt efter de större samhällena. 
Utan denna prioritering hade vi med stor sannolikhet hamnat i kategorin för installation någon gång under 2016‐
2018. Detta förpliktigar naturligvis till en bra anslutningsgrad . Generellt är just nu bristen på entreprenörer för 
grävning och installation den stora flaskhalsen; 

       Utan några bindande löften gäller fortsatt gräv‐ och installationsstart för oss i Vitemölla någon gång efter 
sommaren. Har vi tur (och andra orter otur med t ex försenade grävtillstånd) kan man eventuellt komma igång 
tidigare. Men för detta krävs som sagt lite tur på vår sida och att vi har uppnått en mycket bra anslutningsgrad; 

       IP‐Only planerar för ett sista informationsutskick till fastighetsägarna under helgen, vilket bör landa i 
lådorna senast tisdag. 

Har du några frågor kring din fiberinstallation får du gärna höra av dig till Mats Elerud, er fiberambassadör för 
Vitemölla. 

Mats 

Ps. för de som redan har tecknat bindande avtal eller fått motsvarande information på annat sätt kan omgående dra 
detta mail till papperskorgen. 

 


